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DOH/02/TC/2025 Verslag openbare vergadering Stichting Dorpsoverleg 
Horn d.d. 13-02-2025, van 19.30-21.30 uur in De Abdij, Kerkstraat 5  

Aanwezig als gastspreker: Sabine de Jong, beleidsmedewerkster natuur, landschap, 
biodiversiteit & water bij gemeente Leudal;                                                                                                                                                            
Overige gast: Els Bruijnen, redacteur van VML Nieuws (Voor Midden-Limburg)                                  
Presentielijst: zie bijlage 1                                                                                                                                             
Aanwezig: voltallige bestuur Stichting Dorpsoverleg Horn:                                                                                                                             
Tonny Hendriks (secretaris); Henk Luiten (penningmeester); Pascal Kanters (algemeen lid) en 
Trees Coulier (gedelegeerd lid Zevenellen e.m.) 

1.     Opening                                                                                                                                                                          
Nadat Tonny Hendriks de vergadering heeft geopend en de nieuwe bestuursleden, Pascal 
Kanters en Trees Coulier, heeft geïntroduceerd, volgt de mededeling dat agendapunt 4. als 
eerste onderwerp zal worden besproken, omdat Sabine de Jong  beperkt tijd beschikbaar heeft.                                                   
En verder dat de koffie en 1 andere consumptie voor rekening van Dorpsoverleg is. 

2. A   Herstel natuurgebied Kloppeven                                                                                                    
Dorpsoverleg Horn heeft in samenwerking met Sabine de Jong (geologe) namens de gemeente  
en Henk Schreurs van Heemkundevereniging Horn een plan opgezet om het natuurgebied 
Kloppeven, ofwel de oude Maasarm, (driehoek gelegen tussen de wegen Houter-ven – 
Heitjesweg – Napoleonsweg) een uniek maar ook kwetsbaar stukje natuur qua structuur en 
hoogteverschil te herstellen. (Bron: IVN: Eind 20ste eeuw waren er nog 3 opeenlopende vennen: 
Grote ven; Flessenhals en Lange deel van het Kloppeven.) Vanwege de kwetsbare bodem van het 
ven zullen er geen grote graafmachines aan te pas komen, zodat aantasting van de bodem en 
daardoor de helling wordt voorkomen. De oude eikenbomen zullen worden behouden (in het 
kader van Natuurnetwerk Nederland). Bramen en Karmozijnbes zullen i.v.m. woekering zoveel 
mogelijk met de hand worden verwijderd. Nieuwe aanplant zal uitsluitend uit inheems materiaal 
bestaan. Zodoende dat het unieke Kloppeven bewaard zal blijven.                                                                                                                                                             
De eerste werkzaamheden zullen na de zomer vanaf november 2025 worden uitgevoerd. De 
bedoeling is de basisschool, met name groep 7 en 8,  (ditmaal buiten schoolleerkracht om, 
gezien minder positieve ervaring uit verleden) bij dit ‘adoptieproject’ te betrekken door aan de 
hand van de geschiedenis en het hoogteverschil dit gebied specifiek onder de aandacht te 
brengen, ondersteund door de gemeente en nog te werven vrijwilligers. Op deze wijze wordt de 
jeugd toch bij het behoud van het Kloppeven betrokken en kan de natuur zelf beleven.  In 10 jaar 
tijd blijkt er een dramatische achteruitgang te zijn van 40% aan vlinders en bijen, evenals de 
populatie konijnen en vogels (fazanten, patrijzen, roofvogels).  De gemeente zorgt voor groot 
onderhoud; en samen met Heemkundevereniging zullen informatieborden worden opgesteld 
o.a. bij landwegje parallel aan de Houter-ven en aan ingang zijde Heitjesweg. De vereniging 
vraagt bewoners foto’s uit dit gebied te doneren, bijv. van het schaatsen op het ven toen er nog 
ijs was en van het voormalige woonwagenkampje gelegen rechts van Heitjesweg en tussen 
Houterweg. Verder worden er door aanwezigen suggesties gedaan voor (opnieuw) plaatsen van 
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een zitbank bij het ven (hufterproof tegen vandalisme en van staal, die niet kan ‘vermossen’ noch 
verrotten.) In het verdroogde ven staat door de enorme hoeveelheid regen momenteel weer een 
laag water. En dit brengt ons naar volgende punt, waarvan Sabine de Jong iets vanaf weet, nl.: 

2.B   Plan van consortium Maasgrind Ontwikkeling B.V. te Maasbracht voor de bouw van 
‘Siebrandtoren’ met hoogte van 82 m en diameter van 35m in uiterwaarden Horn nabij 
Lateraal Kanaal / km 80 en 81 (driehoek Breeweg – Roermondseweg – Kasteelstraat)                                                                                                                                                                         
Er is inderdaad qua bouw in een erkend watergebied een definitieve vergunning¹) afgegeven door 
Rijkswaterstaat (Min. v. Infrastructuur en Waterstaat) dat de bouw geen schadelijke gevolgen 
voor bodem en water zou hebben. De functie van het watergebied zal niet worden aangetast.         
Tot 18-03 a.s. kan men hiertegen bezwaar aantekenen. Indien Maasgrind Ontwikkeling de locatie 
of iets aan het bouwwerk wil veranderen, dan moet er een nieuwe aanvraag worden ingediend, 
volgens deze vergunning. Voor dit bouwwerk is door gemeente Leudal nog geen aanvraag voor 
omgevingsvergunning ontvangen. Op de vraag of er al een vergunning is afgegeven door de 
Gemeente voor de ontgrinding wordt ontkennend geantwoord door Sabine de Jong. De meeste 
aanwezigen uiten hun verbijstering over de locatie: “Wie verzint zoiets én zonder de bewoners 
erbij te betrekken”; “deze ‘recreatieve attractie’ zomaar plompverloren in de uiterwaarden te 
situeren” en men vindt dit bovendien horizonvervuiling/landschapsverrommeling. Een dergelijke 
toren zou beter passen in de recreatieplas Noorderplas/De Weerd, wordt geopperd. Maar die 
locatie past weer niet in het plaatje van de compensatiegelden (w.o. de bouw van toren, een wal 
tegen hoogwater e.m.) voor de ontgrinding in dit gebied dat al eigendom is van Maasgrind. Of 
hiervoor al een ‘omgevingsvergunning voor ontgrondingsactiviteit’ door de Provincie of Ministerie 
van Infrastructuur & Waterstaat is verleend, blijkt ook bij aanwezigen niet bekend. Dat ontgrin-
ding het verdienmodel is voor de grindboeren is wel duidelijk. Een andere optie als uitkijktoren 
bestaat al, nl. de Sint Christoffel-kathedraal in Roermond ²). Els Bruijnen deelt mee dat in Neer 
al 10 jaar lang grind wordt gedolven. Het gat wordt steeds groter, en blijft overlast, geluidshinder 
en zelfs psychische klachten geven.  Kasteelheer, Robert Magnée, vult aan dat behalve in Horn 
ook in Beegden grind zal worden gewonnen, waarna als compensatie een dijk zal komen. De 
suggestie wordt gedaan dat compensatie feitelijk voorafgaand aan ontgrinding zou moeten 
plaatsvinden, want het is maar de vraag wanneer en zelfs of deze achteraf wordt ingelost.                                                                                                                                         
Er blijken nu al 3 verschillende protesten tegen de uitkijktoren te zijn ingediend bij de gemeente, 
o.a. in  zienswijzen m.b.t. de ontwerp-Omgevingsvisie Leudal, Natuurlijk 2025-2040. De alge-
mene tendens onder de aanwezigen is: a) niemand in Horn zit te wachten op plan voor recrea-
tieve toren met hoogte van 82 m; b) horizonvervuiling; c) geldverspilling alleen al vanwege de 
hoge bouwkosten. ( Vanuit Buggenum werd op plan al gereageerd met: ‘idioot plan’.)                                                                                                
Dorpsoverleg zal de ontwikkelingen blijven volgen en de bewoners over de voortgang inlichten. 
Hierna bedankt Tonny beleidsmedewerkster Sabine de Jong voor haar heldere uitleg en 
beantwoording op gestelde vragen en ook Els Bruijnen ³) voor haar getoonde belangstelling en 
hun bijdrage aan de discussie.                                                                                                                                            

¹)  (Met dank aan Frits Theeven:) Staatscourant nr 4802, d.d. 4 febr. 2025: kennisgeving besluit vergunning 
Omgevingswet RWS-2025/2576 n.a.v. aanvraag RWSZ 2024-00018098 voor bouw uitkijktoren ‘Siebrandtoren’ op 
perceel kadastraal bekend gemeente Horn, sectie D, nummer 2165 aan linkerzijde van de rivier de Maas tussen            
km 80 en 81 in de gemeente Leudal.                                                                                                                                                                                                 
²)  Sint Christoffelkathedraal is vanaf april t/m oktober elke 1ste zaterdagmiddag in de maand te beklimmen ad Euro 3. 
³)  VML Nieuws, artikel van Els Bruijnen, 14 februari 2025: “Niet iedereen is blij met komst van 82m hoge uitkijktoren 
Horn: ‘Nergens voor nodig”’ 
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3.   Jaarverslag 2024                                                                                                                                                                   
Het jaarverslag 2024 is samen met de uitnodiging voor deze openbare vergadering toegestuurd 
aan alle vrijwilligers en genodigden.  

3.1   Zwerfafval                                                                                                                                                                           
Met een vaste vrijwilligersclub van 13 personen worden 1 x per maand voornamelijk de 
aanvoerwegen van Horn opgeschoond. De laatste tijd worden ook lachgascylinders gevonden, 
die vanwege brand- en ontploffingsgevaar door de gemeente moeten worden verwijderd.               
Na een voldane werkmiddag wordt een drankje op rekening van het huis genuttigd.                                                         

3.2   Ut Galerieke                                                                                                                                                                         
Deze activiteit is ontstaan uit combinatie van 2 factoren, t.w. 1) om de leegstand van het dorp te 
verminderen en 2) hobbyisten gelegenheid geven hun producten te etaleren en te verkopen. De 
Sint-/Kerstmarkt in de Beatrixzaal op 17 en 18-11-2024 was een groot succes en is zeker voor 
herhaling vatbaar. Deze trok zelfs bezoekers van buiten Horn. Het gevolg is dat Ut Galerieke ook 
wordt uitgenodigd voor festiviteiten elders in de omgeving. Dit jaar zal Ut Galerieke zich ook pre-
senteren tijdens Kunst & Muziek in De Parel te Buggenum van 19 t/m 21-04 a.s.; tijdens braderie 
in De Parel/Buggenum op 08- + 09/06 a.s.; tijdens de Kunstfietstour Haelen, Horn, Buggenum en 
Nunhem samen met HAK 2.0 tijdens 1ste weekend van september, alsook tijdens de kerstmarkt 
in Sterrebosch, Thorn op 14-12-2025.                                      

3.3   Dorpsfeest                                                                                                                                                                                     
Het Dorpsfeest in de zomer van 2024 werd goed bezocht door de jeugd. In 2025 zal vanwege  het 
10-jarige jubileum een iets uitgebreider Dorpsfeest op het Raadhuisplein, op zondag 22 juni a.s. 
worden georganiseerd met hulp van een vaste groep vrijwilligers. Doelgroep zijn hoofdzakelijk 
leerlingen van de basisschool. Toegang is voor alle leeftijden gratis. De begroting hiervoor is  
Euro 4.000, waarvan 1.000 subsidie gemeente;  + 250 sponsorgeld van Theo Linssens. Omdat 
deze bedragen ontoereikend zijn,  moet voor Euro 2.700 nog sponsors worden aangezocht. Er is 
voldoende saldo op de bank om dit bedrag op te hoesten, volgens de penningmeester, maar            
een subsidieaanvraag aan het Oranjefonds, die hiervoor wordt gesuggereerd, zal ook worden 
onderzocht.                                                                                                                                                                                            

3.4   Inloopcafé                                                                                                                                                                                      
Elke woensdagmorgen van 10.-12.00 uur is er in De Abdij gelegenheid voor bewoners om elkaar 
vrijblijvend te ontmoeten, gewoon voor de gezelligheid, of tegen eenzaamheid, onder het genot 
van een kop koffie/thee. Meestal komen er circa 17/18 bewoners per week.                                                                             
Uit deze groep is een ‘fietsclupke’ ontstaan dat na overleg bij mooi weer fietsritten maakt van             
20-25 km per keer, welke worden afgesloten met een drankje op een gezellig terras.                                                   

3.5   Repair Café in oprichting                                                                                                                                                  
Tijdens de laatste bestuursvergadering d.d. 06-12-2024 maakten Peter Ruijters en Alexander 
Giebels bekend dat ze het plan hadden opgevat om een Repair Café op te richten, zoals al 
functioneert in Heythuysen en Grathem. O.a. om de afvalberg te verminderen door kapotte 
apparaten te herstellen en te recyclen. Voor reparatie van een product worden alleen materiaal-
kosten gevraagd.                                                                                                                                                                
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Voor de oprichting van het Repair Café moet 1) subsidie aangevraagd worden bij de gemeente, 
die hiervoor gelden beschikbaar stelt; 2) er sowieso goed gereedschap worden aangekocht of via 
donatie verworven, en 3) er een ruimte worden gevonden, waar ook het gereedschap kan worden 
opgeborgen. De heren zijn thans in gesprek met MFC De Postkoets, of hier mogelijkheid is om 
het Repair Café i.o. te huisvesten. Met het bestuur van Dorpsoverleg is al de afspraak gemaakt 
dat alle financiële zaken van het Repair Café via de penningmeester van Dorpsoverleg zullen 
lopen, en – net zoals bij de Werkgroep Goede Doelen –  een zelfstandig opererende Werkgroep 
Repair Café van Dorpsoverleg zal zijn. Wordt vervolgd. 

3.6   Zevenellen                                                                                                                                                                       
Vanaf juli 2024 is Dorpsoverleg als 14de Alliantiepartner aangesloten bij Stichting Duurzaam 
Zevenellen. Deze stichting behartigt sinds 2023 de belangen van de bewoners van Haelen, 
Buggenum, Horn (Leudal) en omringende wijken alsook gemeenten m.b.t. de geplande komst 
van zware industrie, m.n. afvalverwerkers op industrieterrein Zevenellen. D.d.12-7-2024 zijn 
zienswijzen ingediend bij Gedeputeerde Staten van Provincie Limburg inzake een verleende 
vergunning aan energiegigant RWE (Furec) voor 2 kavels Zevenellen categorie 4.2 en 5.2 o.a. dat 
behalve voor Chemelot/Geleen ook een MER (Milieu Effect Rapportage) voor Zevenellen zou 
moeten gelden.                                                                                                                                                                     
Op 28-10-2024 vond namens Gemeente Leudal en GGD een info-avond plaats in Buggenum met 
een hoge opkomst. Maar het resultaat was bedroevend: Een lijst met vooraf gestelde vragen 
werd nauwelijks of niet beantwoord door nieuwbakken wethouder Jan den Teuling en afgedaan 
met: Er zijn nu eenmaal afspraken vastgelegd in het verleden (2013) en er valt niets meer aan           
te veranderen. Verder bleek dat GGD-onderzoek altijd gebaseerd wordt op gegevens van de 
vergunningaanvrager, dus niet onafhankelijk is.                                                                                                  
Omdat industrieterreinen in Leudal – in het bijzonder Zevenellen – slechts zeer beknopt worden 
vermeld in de ontwerp-Omgevingsvergunning Leudal, Natuurlijk 2025-2040, hebben Duurzaam 
Zevenellen en 17 partners d.d. 11-02-2025 beargumenteerde zienswijze plus aanvulling ⁴)              
ingediend bij de Gemeenteraad van Leudal. Daarnaast is er namens Dorpsoverleg nog een 
algemene zienswijze ⁵) op ontwerp-Omgevingsvisie ingediend. Hierin is ook de Häörder visie         
op plan ‘Uitkijktoren’ opgenomen.                                                                                                                            
Voorbereidingen voor de volgende zienswijze van Duurzaam Zevenellen op Provinciaalblad                 
nr 2099, 13-02-2025 Omgevingsvergunning RWE Generation NL B.V. (FUREC) Roermondseweg 
ong. te Haelen worden al weer getroffen, om zienswijze tijdig vóór 28-03-2025 in te dienen.               
Wordt vervolgd. 

3.7   Collecte Goede Doelen Horn (2015-2025)                                                                                                             
Ook in 2024 heeft de gezamenlijke collecte met hulp van een leger van 60 vrijwilligers uit Horn 
weer een recordbedrag opgebracht, te weten Euro 11.345. De zelfstandige werkgroep Goede 
Doelen Horn is in de loop van 10 jaar een geoliede machine geworden. Na aftrek kosten voor 
noodzakelijk drukwerk is een bedrag van Euro 10.843 overgemaakt aan de 12 deelnemende 
goede doelen-organisaties in Horn.                                                                                                                                                 

⁴)  Zienswijzen + aanvulling  d.d. 11-02 +13-02-2025 van Stichting Duurzaam Zevenellen en 17 Alliantiepartners op 
ontwerp-Omgevingsvisie Leudal, Natuurlijk 2025-2040 (Gemeenteblad 2024, 535097 d.d. 18-12-2024)                                                                                                                                                                                                                 
⁵)  Zienswijze d.d. 12-02-2025 van Stichting Dorpsoverleg Horn op ontwerp-Omgevingsvisie (Gemeenteblad 2024, 
535097; d.d. 18-12-2025) 
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Dit was het 2de jaar waarin eveneens betaling via QR-code heeft plaats gevonden (circa 15% van 
alle donaties). Langs deze weg danken de 12 landelijke goede doelen-organisaties alle gulle 
gevers in Horn nogmaals voor hun fantastische bijdrage, waarmee goed werk wordt gedaan.                                           
Organisatie Kinderhulp zal vanaf dit jaar weer mee doen aan de collecte Goede Doelen van            
ma. 7 t/m za. 12 april a.s. 

3.8  Financieel verslag 2024                                                                                                                                                                              
De penningmeester neemt de bedragen, vermeld in het jaarverslag, nog een keer punt voor punt 
door. De gemeente heeft de subsidie voor ‘Kom op de Soep”; ‘Häörder Hendjes’ en ‘Eén tegen 
Eenzaamheid’ inmiddels stopgezet. Ook door gebrek aan animo worden deze activiteiten niet 
gecontinueerd.                                                                                                                                                                     
Op een vraag of er kascontrole (zoals eerder door Jan Schreurs) is geweest , antwoordt de 
penningmeester dat deze dit jaar inderdaad niet heeft plaatsgevonden, maar dat de 3 overige 
bestuursleden d.d. 06-02-2025 hun goedkeuring aan het financiële verslag hebben gegeven, 
(hetgeen ook voldoet);  er geen cash geld is (alles loopt via de bank) en de volledig map met 
financiële documenten – voor wie dat wenst – de gehele avond ter inzage ligt. Van deze mogelijk-
heid werd geen gebruik gemaakt.  

4.   Wat verder ter tafel kwam                                                                                                                                          
Op de vraag of de uitkomst van de bijeenkomst d.d. 10-02-2025 bekend is over het bestaan van 
de kerken in Leudal,  en met name Sint Martinuskerk Horn, weten een paar aanwezigen te 
melden dat de kerk in Heytse open blijft, omdat deze tot een andere parochiefederatie behoort. 
Van de Kana-parochiefederatie blijft slechts 1 kerk open. Waarschijnlijk zal dit de St Martinus-
kerk, Kerkplein in Neer zijn vanwege haar centrale positie. De overige kerken zullen t.z.t. te koop 
worden aangeboden met mogelijkheid om deze o.m. voor bewoning om te bouwen. 

Hierna bedankt Tonny alle aanwezigen voor hun komst alsook constructieve bijdrage en wenst 
allen wel thuis. 

 

Horn, 20 februari 2025 


